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متن پرسش

سلام علیکم! شما در پاسخ به سوال 2757 که سوال کننده در مورد محتلم نشدن ائمه(ع) پرسیده بود؛

جواب داده بودید نمی دانید که احتلام افراد واقعاً ناشی از آلودگی ذهن است یا خیر؟! اما خوب ما در

دعائی که در مفاتیح الجنان برای عدم جنابت داریم که در منابع متعدد نیز آمده است گفته شده:«عَنْ

هُمَّ إِنِّی أَعُوذُ بِکَ مِنَ الاِحْتِلاَمِ وَ مِنْ سُوءِ هِ ع قَالَ: إِذَا خِفْتَ الْجَنَابَةَ فَقُلْ فِی فِرَاشِکَ- اللَّ أَبِی عَبْدِ اللَّ

یْطَانُ فِی الْیَقَظَةِ وَ الْمَنَامِ.» خوب از آنجائیکه طبق روایت احتلام ناشی الأْحَْلاَمِ وَ مِنْ أَنْ یَتَلاَعَبَ بِیَ الشَّ

از بازی شیطان با فرد است. پس آیا طبق این روایت می توان نتیجه گرفت کسی که واقعاً پاک پاک

باشد از هر احتلامی بدور است؟! و هر احتلامی ناشی از بازی شیطان است؟!

متن پاسخ

باسمه تعالی؛ علیکم السلام: در همین دعا بین احتلام و سوء احتلام تفکیک کرده، پس میتوان نتیجه

گرفت هر احتلامی، بد نیست تا بگوم شیطانی است. هرچند میتوانید با این دعا از خدا بخواهید

محتلم نشوید ولی نه از آنجهت که احتلام در هر شکلاش بد است و شیطانی است. موفق باشید


